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Medardova kvapka, šty-
ridsať dní kvapká... stará 
slovenská pranostika sa 
zatiaľ potvrdzuje a po veľmi 
suchej jari prišli minulý 
týždeň aj do nášho regiónu 
prvé letné búrky. A s nimi 
konečne výdatnejší dážď. 
Leto klope na dvere 
(astronomické leto – letný 
slnovrat je presne v sobotu 
20. júna o 23.44 h) a my 
sme si doteraz tepla neužili, 
až teraz cez víkend, o vode 
nehovoriac. A po prvých 
teplejších nociach sa tešia 
už aj hubári. Minulotýž-
dňové dažde síce hubári, 
záhradkári a poľnohos-
podári vítali s nadšením, 
ale zamestnanci vo 
firmách v bývalom areáli 
Tatrovky si zanadávali... 
Náprotivné kukuričné 
pole na svahu ich za štyri 
dni už dvakrát „obdarilo" 
výdatnou nádielkou 
blata na parkovisku. 
Nehovoriac o ceste. Nuž, 
v tomto prípade netreba 
nadávať na prírodu, ale 
na "agronómov"...
  Alena Borszéková 
 šéfredaktorka

Na margo

VyhrávameVyhrávame
regionálne noviny občanov mesta a okresu Bánovce nad Bebravou

Nový ekologický 
zelený cintorín 
je veľkým 
krokom vpred

Na týždeň sa 
otvoria základné 
a stredné školy 
pre všetkých

Celoslovenský 
úspech štvrtákov 
ZŠ Gorazdova 
v Alfiáde

Na foto mládežníci Mestského FC Spartak počas minulotýždňového tréningu... Tréningový proces bol úplne pozastavený v apríli, v máji trénovali 
iba prípravky skupinovou formou, ale od 1. júna sa do prípravy zapojili všetky ostatné kategórie. Viac o situácii v Spartaku, o financiách, aj o zmene 
trénerov mládeže na 6. strane...  Foto: MFC

Športoviská sú už otvorené, aj futbalisti trénujú naplno

Námestie rozkvitne vďaka dobrovoľníkom

Keď ju víťazka minuloročnej súťaže 
o  Najkrajšiu predzáhradku mesta pani 
Ľubica Gieciová oslovila s nápadom skrášliť 
kaskádový záhon na Námestí Ľudovíta Štúra, 
s nadšením privítala túto iniciatívu a spoločne 
s pracovníkmi mestského úradu sa do akti-
vity aj zapojila. Ruku k dielu priložili i ďalší 
dobrovoľníci. „Vážim si ľudí, ktorí nezištne 
a  dobrovoľne pomáhajú a  možno i  malými 
skutkami sa snažia zlepšiť svoje okolie alebo 
potešiť druhých. Veľmi pekne ďakujem pani 
Gieciovej a dobrovoľníčkam, ktoré sa rozhodli 
skrášliť naše námestie,“ uviedla primátorka 
mesta. Poďakovanie vedenia mesta smeruje 

i k dobrovoľníkom, ktorí skrášľujú športový 
areál na Dubničke a k mnohým obyvateľom 
Bánoviec nad Bebravou, ktorí sa starostlivo 

venujú úprave predzáhradok, zveľaďovaniu 
zelene v meste a čistote okolia svojich príbytkov. 
Z dôvodu úsporných opatrení sa v tomto roku 
súťaž o Najkrajšiu predzáhradku neuskutoční, 
podobne ako plánovaná rozsiahla výsadba 
kvetov a  lúčnych zmesí. Primátorka Rudolfa 
Novotná i  viceprimátorka Mária Hajšová 
s kolegyňami a kolegami z radnice chcú však 
vo výsadbe kvetov pokračovať dobrovoľnícky. 
Ak máte záujem sa tiež zapojiť, prípadne 
poskytnúť sadeničky kvetov, prosíme, ozvite 
sa nám! Kontakt: Renáta Šujanová, asistentka 
primátorky, tel. č. 038/7629 102, e-mail: suja-
nova@banovce.sk.  Tlačová správa mesta

Hlasy pre najlepších športovcov mesta

Športovci však po  celý rok 
2019 tvrdo „makali“, dosahovali 
výborné výsledky a úspešne rezpre-
zentovali Bánovce nad Bebravou. 
Sami ste nám o nich písali – nomi-
nácie na najlepšieho športovca roka 
posielali športové kluby i verejnosť. 
Priblížime vám teda ich minu-
loročné úspechy a  vy ich môžete 
oceniť - zahlasovaním za  svojho 

favorita alebo poslaním krátkeho 
odkazu, blahoželania či povzbu-
denia. Športovci sú rozdelení 
do  štyroch kategórií: jednotlivec 
– mládež, jednotlivec – dospelí, 
kolektív – mládež a  kolektív – 
dospelí. Anketa prebieha od  8. 
do 30. júna 2020 a hlasovať možno 
v iacerými spôsobmi: označte 
svojich favoritov v hlasovacom for-

mulári na  stránke www.banovce.
sk, na  facebooku Bánovce nad 
Bebravou v 21. storočí – v albume 
Najlepší športovec roka 2019 
môžete označiť svojho obľúbeného 
športovca alebo družstvo pomocou 
„páči sa mi“, alebo pošlite svoj hlas 
e-mailom na  info@banovce.sk. 
Ak nie ste fanúšikom internetu, 
navštívte naše informačné centrum 

na námestí a my vám pomôžeme 
s odovzdaním hlasu. V tomto čísle 
Bánovských novín na  7. strane 
predstavujeme nominovaných 
jednotlivcov, v budúcom čísle 22. 
júna nominácie kolektívov. Úplný 
prehľad je k dispozícii na stránke 
mesta www.banovce.sk. Výsledky 
hlasovania zverejníme v  prvom 
júlovom týždni.  (MsÚ)

Udalosti roka 2020 v súvislosti s pandémiou nepriali športovým podujatiam, ale ani slávnostným vyhodnoteniam 
minuloročných úspechov. Zrušilo sa aj plánované oceňovanie najlepších športovcov nášho mesta za rok 2019. 

Oceniť ich môžu občania svojím odovzdaným hlasom...

Dobrý nápad, trochu osobnej iniciatívy, pár šikovných rúk a dobrá vec sa podarí. Primátorka mesta Rudolfa 
Novotná už dlhšie plánuje vysadiť viac kvetov na naše námestie i do ďalších častí mesta. Z dôvodu nedostatku 

financií musí plány zmeniť.

Pozvánky na Živú 
knižnicu v Ži:ve 
a Expedičnú 
kameru v MsKS
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Školy sa otvoria na týždeň pre všetkých 

Životné prostredie a Zelená župa

Posledný týždeň pred 
letnými prázdninami sa 
budú môcť do tried vrátiť 
aj šiestaci až deviataci 
základných škôl a  žiaci 
stredných škôl. A  už 
od  tohto pondelka budú 
môcť školy zjemniť prísne 
bezpečnostné opatrenia, 
ktoré prijali proti šíreniu 
ochorenia Covid-19. 

„Konzílium epidemio-
lógov rozhodlo o  zmene 
v otvorení materských škôl 
a  základných škôl a  Úrad 
verejného zdravotníctva 
SR tieto zmeny povolil,“
informoval na tlačovej kon-
ferencii minister školstva, 

vedy, výskumu a športu SR 
Branislav Gröhling.

O d  p onde l k a  15 . 
júna 2020 tak už nebude 
povinné meranie teploty 
žiakov pri vstupe do školy 
a zrušia sa tiež mimoriadne 
obmedzenia na maximálny 
počet žiakov v triede alebo 
skupine. Učitelia budú 
môcť opäť zlúčiť rozdele-
ných spolužiakov do jednej 
triedy, pretože bude zru-
šený zákaz zmiešavania 
detí v  triedach. Denná 
prevádzka škôl bude rozší-
rená z pôvodných deviatich 
hodín na  desať. Tieto 
opatrenia sa od  pondelka 

stávajú len odporúčanými, 
nie povinnými.

Stredné školy a  šieste 
až deviate ročníky základ-
ných škôl budú otvorené 
na sedem pracovných dní 
od  22. júna do  30. júna 
2020. Dochádzka žiakov 
v  tomto období nebude 
povinná, ale dobrovoľná. 
Rodičom, ktorí nedajú 
svoje deti do  školy, ale 
ostanú s nimi doma, bude 
preplatené ošetrovanie 
člena rodiny.

„Predpokladáme, že 
školy využijú tieto dni najmä 
na  odovzdanie vysvedčení, 
prípadne na  odovzdávanie 

u č e b ní c  a   u k o n č e n i e 
ročníka. Určite nebudeme 
odporúčať žiadne skúšanie 
ani testovanie,“ zdôraznil 
minister školstva Branislav 
Gröhling. Školy však podľa 
neho môžu využiť návrat 
študentov a žiakov do tried 
na  zistenie a  overenie 
úrovne ich vedomostí, aby 
sa vedeli pripraviť na  leto 
a nový školský rok.

Podrobné informácie 
a  organizačné usmernenia 
a  odporúčania k  ďalšiemu 
otváraniu škôl zverejnilo 
m i n i s ter s t vo  š kol s t v a 
na svojej webstránke.
  Tlačová správa MŠVaV SR

K témam, ako sú zlepšenie kvality 
životného prostredia, klimatické zmeny, 
budovanie cyklotrás, elektromobilita, 
environmentálna výchova a vzdelanie 
či podpora enviro projektov, sa Tren-
čianska župa postavila zodpovedne 
vôbec ako prvá krajská samospráva 
na Slovensku už v roku 2015.

O  záchrane planéty Zem sa 
hovorí už dlhé desaťročia. Envi-
ronmentálnej kríze sa však ľudstvo 
aj naďalej venuje len okrajovo 
a  nedostatočne. Riešiť problémy 
životného prostredia sa preto 
Trenčiansky kraj rozhodol v rámci 
env ironmentá lneho projektu 
Zelená župa. Kvalitnejšie životné 

prostredie pre nás i budúce generácie 
sa stalo jednou z  hlavných priorít 
kraja. Pri príležitosti Medziná-
rodného dňa životného prostredia 
(5. jún) prinášame súhrn aktivít 
kraja v  oblasti ochrany životného 
prostredia: podpora elektromobi-
lity a  budovanie rýchlonabíjacích 
staníc pre elektromobily, budovanie 
cyklistickej infraštruktúry v  kraji 
prostredníctvom výstavby cyk-
lotrás, znižovanie energetickej 
náročnosti budov v  pôsobnosti 
župy, environmentálne vzdelávanie 
prostredníctvom odborných semi-
nárov a prijatej Krajskej koncepcie 
environmentálnej výchovy, vzdelá-

vania a osvety v Trenčianskom kraji, 
elektronizácia služieb, podpora 
environmentálnych projektov 
žiadateľov z  Trenčianskeho kraja 
v  rámci grantového programu 
Zelené oči, transformácia uhoľného 
regiónu horná Nitra, podpora aktivít 
župných organizácií za účelom zís-
kania certifi kátu Prírodnej záhrady
či Zelenej školy, rozšírenie vozového 
parku zmluvných prepravcov TSK 
– SAD Trenčín a  SAD Prievidza 
nákupom nových ekologických 
autobusov, projekt Life IP, ktorý 
je zameraný na  zlepšenie kvality 
ovzdušia na regionálnej úrovni.

  Tlačová správa TSK

Väčšina obcí nemá poplatok za rozvoj
Uzákonením poplatku 

za  rozvoj sa rozšírili príj-
mové možnosti samospráv. 
Z  nedávneho prieskumu 
Združenia miest a  obcí 
Slovenska však vyplýva, 
že tento poplatok nesúvisí 
len so získaním príjmov 
pre mestá a  obce. Celkom 
62,3 % samospráv tento 
poplatok nemá zavedený 
a  ani neuvažujú nad jeho 
schválením. Ďalších 23,8 % 
primátorov a  starostov 
odpovedalo, že poplatok 
za miestny rozvoj síce zave-
dený nemajú, ale uvažujú 
nad tým. Skúsenosti s ním 
však podľa prieskumu má 
7,8 % samospráv, pričom 
6,1 % opýtaných sa k tomuto 
nevedelo vyjadriť.

S a mospr áv y,  k toré 
tento poplatok zaviedli, 
mali v prvom rade fi nančné 
očakávania. Presnejšie, až 
83,3 % respondentov uviedlo 
ako dôvod jeho zavedenia 
zvýšenie príjmových mož-
ností svojho mesta, či obce. 
Ďalšími dôvodmi boli regu-
lácia investičnej činnosti, 
ktorú ako dôvod uviedlo 

33,3 %, reguláciu výstavby 
v  obci deklarovalo 25 %, 
konkrétne projekty, pre 
ktoré bol zavedený poplatok 
uviedlo 22,2 % starostov 
a  pr imátorov. Ďa lšími 
dôvodmi bola dostatočná 
informovanosť o výhodách 
zavedenia poplatku, čo kon-
štatovalo 16,7 %. Dostatočnú 
invest ičnú činnosť ako 
dôvod zavedenia poplatku 
vidí 13,9 %, regulácia novo-
prisťahovaných obyvateľov 
do obce bol dôvod pre 2,8 %, 
disponovanie dostatočnou 
fi nančnou analýzou očaká-
vaných príjmov, ktorá viedla 
k zavedeniu poplatku, bola 
v prípade 2,8 %. Iné dôvody 
zavedenia poplat ku sa 
vzťahovali na 8,3 % respon-
dentov, ktorí mohli uviesť 
viac ako jednu odpoveď. 
Preto percentuálne vyjad-
renie prevyšuje 100 %.

Starostovia a primátori 
zaradení do  prieskumu 
sa vyjadrili aj k  dôvodom 
ne z aveden ia  poplat k u 
z a   m i e s t n y  r o z v o j . 
Vzhľadom na  slabú inves-
tičnú činnosť v samospráve 

nevidí dôvod zavedenia 
poplatku 52,8 % opýtaných. 
Nedostatok informáci í 
o tomto fi nančnom nástroji 
vyjadrilo 13,6 %. Dôvod 
v nepopulárnosti zavedenia 
poplatku vidí 11,3 % res-
pondentov. Nezavedenie 
ako konkurenčnú výhodu 
bol postoj 7,5 %. Za legisla-
tívne nevhodné nastavenie 
poplatku, ktoré bráni jeho 
zavedeniu sa v y jadri lo 
4,5 %. Iné dôvody konšta-
tovalo 8 % a  nevedelo sa 
vyjadriť 7,3 % opýtaných.

Na  otázku: „Ak by 
pominuli dôvody, pre ktoré 
ste nezaviedli poplatok 
za  rozvoj, alebo by sa inak 
zmenila situácia, boli by ste 
v budúcnosti ochotní zaviesť 
tento poplatok aj vo vašej 
samospráve?“ odpovedalo 
18,6 % - určite áno, ďalších 
38,6 % by to zvažovalo, 
ale skôr by ho zaviedli. 
Zavedenie poplatku by zva-
žovalo, ale skôr nezaviedlo 
26,4 % samospráv. Určite 
nie bolo jasné stanovisko 
6,1 % a nevedelo sa vyjadriť 
10,3 %.  Prieskum zameraný 

aj na tieto otázky realizovalo 
ZMOS v  čase od  2. marca 
2020 do  10. apríla 2020 
na vzorke 466 respondentov. 
Výsledky prieskumu sú 
podkladmi na ďalšiu prácu 
v rámci národného projektu 
ZMOS s  názvom Moder-
nizácia miestnej územnej 
samospráv y,  k tor ý je 
realizovaný vďaka podpore 
z  Európskeho sociálneho 
fondu v  rámci Operač-
ného programu Efektívna 
verejná správa.   Súčasťou 
formulovaných záverov 
z prieskumu je aj tzv. dru-
hostupňové triedenie dát, 
aby sme poznali postoje 
k  tejto problematike s  pri-
hliadnutím na  veľkostné 
kategórie obcí a tiež jednot-
livé regióny. Tieto a  ďalšie 
dáta získané z  prieskumu 
budú zároveň využité pre 
pripravovanú analytickú 
štúdiu ZMOS, ktorá sleduje 
alternatívne financovanie 
municipá lneho rozvoja 
a  je realizovaná v  rámci 
projektu Podpora kvality 
sociálneho dialógu.

Tlačová správa ZMOS

Vedci o nosení rúšok
Nosenie rúšok celou 

populáciou v  jednot l i-
vých krajinách by mohlo 
v  spojitosti so zavedením 
karanténnych opatrení 
spomaliť šírenie nového 
koronavírusu na kontrolo-
vateľnú úroveň a zamedziť 
pr ípadnej druhej vlne 
nákazy. Vyplýva to zo štúdie 
britských vedcov zverej-
nenej v stredu v odbornom 
per iodiku Proceedings 
of the Royal Society A, 
píše agentúra Reuters. 
Výskum, ktorý uskutočnili 
vedci z  Cambridgeskej 
a Greenwichskej univerzity, 
ukázal, že samotný tzv. lock-
down ďalšiu vlnu nákazy 
nov ý m koronav írusom 
SARS-CoV-2 nezastaví, 
avšak aj doma vyrobené 
rúška môžu v ýznamne 
znížiť šírenie nákazy, 
ak ich na  verejnosti nosí 
dostatočné množstvo ľudí.
„Naša analýza podporuje 
okamžité  a   všeobecne 
platné nosenie rúšok oby-
vateľmi,“ povedal Richard 
Stutt, spoluautor štúdie 
z Cambridgeskej univerzity. 
Kombinácia nosenia rúšok 
v rozsiahlom meradle spolu 
s dodržiavaním sociálneho 
odstupu a  niekoľ kými 
karanténnymi opatreniami 
by mohli byť „prijateľným 
spôsobom zvládania pan-
démie a  znovuotvorenia 
ekonomík“ predtým, než 
bude na  liečbu ochorenia 

Covid-19 vyvinutá účinná 
vakcína, poznamenal Stutt. 

Britsk í v ýskumníci 
v  aktuálnej štúdii spojili 
dynamiku šírenia koro-
navírusu medzi ľuďmi 
s  populačnými modelmi, 
aby z ist i l i  ich dosa h 
na reprodukčné číslo vírusu 
(R0) - teda koľko ľudí nakazí 
koronav í r u s om je den 
infikovaný. Z  výsledkov 
štúdie vyplynulo, že ak 
ľudia nosili rúška vždy, 
keď boli na  verejnosti, 
malo to na  znižovanie 
hodnoty reprodukčného 
čísla dvojnásobný účinok 
v porovnaní s  tým, ak ich 
začali nosiť až po tom, ako 
sa u nich objavili príznaky 
ochorenia. Ak rúška bežne 
nosilo 50 a  viac percent 
obyvateľov v danej krajine, 
vo všetkých skúmaných 
scenároch to viedlo k zní-
ženiu reprodukčného čísla 
pod hodnotu 1. 

Na začiatku pandémie 
n e e x i s t o v a l i  d ô k a z y 
o  účinnosti rúšok v  boji 
s  pandémiou. Na  základe 
nových výskumov v  uply-
nulých týždňoch však 
Svetová zdravotnícka orga-
nizácia nakoniec odpo-
ručila nosenie látkových 
rúšok na miestach, kde nie 
je možné pre veľké množ-
stvo ľudí dodržiavať odstup, 
ako napríklad v obchodoch 
či v hromadnej doprave. 

TASR (10.6.2020)

Testovanie
v nemocnici končí 

Redakcia Bánovských 
nov ín ž iada la vedenie 
Nemocnice Bánovce o infor-
mácie k  ďalšiemu pokračo-
vaniu testovania na Covid-19. 
Od manažérky komunikácie 
a  PR spoločnosti Agel SK 
Ivany Popluhárovej sme 

dostali túto odpoveď: „Testo-
vanie momentálne prebieha 
za rovnakých podmienok ako 
doposiaľ, pričom posledný 
odber by mal byť v utorok 16. 
júna. Po tomto termíne bude 
testovacie miesto zrušené.“

(ab)
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Ekologický zelený cintorín je veľkým krokom vpred

„Ekologický cintorín 
je iniciatíva našej spo-
ločnosti a  mesta Bánovce 
nad Bebravou. Zmeny 
vyplývajúce z ekologického 
cintorína sú zapracované 
do  všeobecného záväz-
ného nariadenia mesta. 
Lokalita bola vybraná 
v areáli súčasného nového 
cintorína. Areál je oplotený 
a jedná sa len o regulatívy 
v rámci vybraného sektora, 
kde je naplánovaných 
240 hrobiek, do  ktorých 
budeme môcť uložiť 480 
zosnulých. Inšpiráciu sme 
si brali z  arlingtonského 
cintorína pri zachovaní 
našich zvyklostí a tradícií,“
informuje Róbert Baran, 
riaditeľ spoločnosti Tedos, 
ktorá má vo svojej správe 
aj mestské cintoríny. 
Vysvet l i l ,  že hrobové 
m i e s t o  p r e d s t a v u j e 
priestor, ktorý si nájomca 
prenajme a je špecifi kovaný 
v metroch štvorcových. Aj 
na zelenom cintoríne bude 
možné vytvoriť prehĺbený 
dvoj až trojhrob na jednom 
hrobovom mieste pr i 
horizontálnom vrstvení. 
H robk a  je  v y lož ená 
tvárnicami z vibrovaného 
betónu tak, aby priestor 
hrobu bol stabilizovaný. 
Pri samotnom pohrebe 
už nebude potrebné rea-
lizovať výkopové práce, 
všetky stavebné úpravy 
budú vykonané vopred. 
Čo sa týka pomníkov, 
ktoré majú byť rovnaké, 
riaditeľ povedal. „Jednotný 
be z ú dr ž bo v ý  pomní k 
znamená, že boli pou-
žité kvalitné materiály 
s priestorom na nalepenie 
písma, na uloženie kvetov 
a zapálenie sviece. Pomník 
je unifikovaný a  rovnaký 
pre všetky hrobové miesta. 
Rozostupy sú taktiež 

defi nované. Povrch hrobu 
je možné upraviť len 
t rávnatým pora stom . 
Náhrobné kamene mimo 
vystaveného nie sú dovo-
lené. Časom sa vytvorí 
obraz trávnatej plochy 
a   mozaiky vytvorenej 
z  rovnakých náhrobných 
kameňov. Úprava tráv-
natého povrchu bude 
prebiehať štandardnou 
formou kosením a  ofúk-
nutím kameňa.“

Z  pohľadu ekológie 
sa ušetrí na  materiáloch, 
z  ktorých sú pomníky aj 
obruby zhotovené, ale 
aj na  umelých kvetoch. 
Živé kvety resp. prírodné 
aranžmány nahrádzajúce 
kyticu, by sa na mali stať 
samozrejmosťou nielen 
na tomto novom zelenom 
cintoríne, ale aj inde. 
Súčasťou každého unifi ko-
vaného pomníka je z toho 
istého materiá lu váza 
a  svietnik. Nikde inde sa 
kvety ani sviečky nebudú 
môcť uložiť. A  toto je asi 
jediné obmedzenie, ktoré 
nám ekologický zelený 
cintorín prinesie. 

Bánovský nový cin-
torín okrem klasického 
pochovávania do  hrobov 
ponúka miesto aj pre 
tých, ktorí sa rozhodli pre 
kremáciu. V  urnovom 
háji čoskoro pribudne ku 
„kobkám“ v  zemi aj múr 
so schránkami na uloženie 
urien, tzv. kolumbárium. 
Vo svete, ale už aj na Slo-
vensku, však poznáme ešte 
väčšie ekologické extrémy 
pochovávania ľudí spo-
polnených kremáciou. 
Sú to cintoríny s názvom 
prírodné, ktorých fungo-
vanie je postavené na ešte 
v y š š om ekolog ickom 

princípe. Popol zosnulých 
sa rozsype na  spoločnú 
„lúčku“ alebo v  „lese“ 
pod konkrétny strom, 
prípadne sa v rozložiteľnej 
urne uloží do kvetinových 
z á honov,  pod m ladé 
stromčeky. Tu vylúčili aj 
betón pod zemou aj mate-
riál na pomník nad zemou, 
nie je používaná žiadna 
výzdoba z umelých kytíc. 
S  otázkou o  možnosti 
rozptylovej lúčky sme sa 
opäť obrátili na  riaditeľa 
Róberta Barana: „ Možnosť 
využiť rozptylovú lúčku 
nie je vylúčená, jedná sa 

ale o kremáciu. Pozostalí, 
ktorí sa rozhodnú pre 
tradičné pochovávanie, 
nemôžu využiť formu 
rozptylovej lúčky.   Našou 
snahou je minimalizovať 
uhlíkovú stopu vo forme 
okázalých náhrobných 
kameňov, pri zachovaní 
identifikácie zosnulého. 
V  tomto smere ekologický 
pohľad na  pochovávanie 
ide ruka v ruke s úsporou 
pre pozostalých. Veríme, že 
si tento spôsob nájde svo-
jich záujemcov a v dnešnej 
uponáhľanej dobe ocenia 
jednoduchosť údržby, ktorú 
vo väčšej miere bude vyko-
návať správca cintorína.“

O názor na nový zelený 
cintorín sme požiadali aj 
predsedníčku Občian-
skeho združenia Za život 
a poslankyňu MsZ Miro-
slavu Hudecovú: „Osobne 
veľmi vítam túto iniciatívu 
správcu mestských cinto-
rínov v spolupráci s mestom 
a  to nielen z  pohľadu 
poslankyne a občianky, ale 
aj z pohľadu predsedníčky 
OZ Za  život . Jedným 
z našich základných cieľov 
fungovania združenia je 
šírenie myšlienky a osvety 
kremácie ako jedného z naj-
ekologickejších spôsobov 

nakladania s  ľudskými 
ostatkami. V  dnešnom 
prechemizovanom svete 
a  spôsobe života je práve 
kremácia spôsob, ako znížiť 
toxicitu ľudských ostatkov 
pr i  i ch pochovávaní . 
Nehovoriac o  tom, že sa 
tým priamoúmerne znižuje 
aj množstvo ďalších nega-
tívnych záťaží na  životné 
p ro s t re d i e  v   p o d ob e 
ne pr ime rane  ve ľ k é ho 
množstva odpadov z ume-
lých výzdob cintorínov, 
samotného zabratia pôdy 
hrobkami a  pomníkmi. 
Aj z  týchto dôvodov ma 
nesmierne teší, že dlhé 
roky trvajúce úsilie nášho 

združenia o  vybudovanie 
kolumbária nadobudne 
reálnu podobu. Po  rokoch 
jednaní a prísľubov, plánov 
a odkladov zo strany mesta 
by malo byť tento rok 
konečne vybudované aspoň 
v štvrtinovej podobe. Pevne 
verím, že to nebude koniec, 
ale práve akýsi štart k ďalšej 
ešte intenzívnejšej spolu-
práci s mestom i samotným 
správcom cintorína. Mojou 
snahou je, a i naďalej bude, 
nielen dobudovanie ďalších 
častí kolumbária, o ktoré je 
už teraz veľký záujem, ale 
podľa možností aj vybudo-
vanie čisto prírodného cin-
torína. Prírodný cintorín 
je podľa môjho názoru 
v súčasnej dobe zrejme naj-
vyšší stupeň ekologicky zod-
povedného pochovávania, 
resp. uloženia spopolne-
ných ľudských ostatkov, 
ktorý nezanecháva takmer 
žiadnu negatívnu civili-
začnú stopu. Vo svete sa 
teší čoraz väčšej obľube. 
Dokonca sú aj krajiny, kde 
takýto „eko“ - prírodný cin-
torín funguje na báze chrá-
neného územia či parku. 
Pre inšpiráciu by sme ani 
nemuseli chodiť ďaleko. 
Prvý takýto pr írodný 
cintorín na  Slovensku 
nám funguje už pár rokov 
vo Zvolene ako Záhrada 
spomienok, v  Prahe je to 
Les spomienok. V  pod-
mienkach nášho mesta to 
však momentálne vnímam 
skôr ako veľmi vzdialenú 
budúcnosť. Pre súčasnosť 
však pri pochovávaní ľud-
ských ostatkov do  zeme je 
náš nový „zelený“ cintorín 
veľ kým krokom vpred. 
Jeho využite bezpochyby 
prinesie so sebou šetrenie 
finančných prostriedkov 
pre mesto i  pozostalých. 
Uniformný vzhľad bude 

jednoznačne estetickejší, 
údržbovo menej náročný. 
A samozrejme, očakávame, 
že spôsob prevádzky, resp. 
obmedzenie používania 
umelohmotných výzdob len 
na živú kytičku či sviečku 
priamo v  mieste na  to 
určenom - na  náhrobnom 
k a m e n i ,  b u d e  m a ť 
určite pozitívny vplyv 
aj na  zníženie tvorby 
odpadov. Ctime si svojich 
blízkych za života, po smrti 
doprajme im dôstojnú 
rozlúčku a  náležitú pietu. 
Pre živých chráňme a ucho-
vávajme to, čo pre život naj-
viac treba, pôdu na obživu 
a čisté prírodné prostredie. 
Veď predsa nie v  počte 
sviec a  umelých kytíc, ale 
v tom, čo v srdciach nosíme 
ako spomienku na  našich 
blízkych, v  tom spočíva 
najväčšia úcta i pieta.“

Ak vás myšlienka 
ekologického zeleného 
cintorína oslovila, už 
teraz si môžete hrobku 
zakúpiť a hrobové miesto 
prenajať. Už len zdôraz-
ňujeme, že sú osadené 
jednotným bezúdržbovým 
pomníkom a  vysadené 
iba trávnikom. V  tejto 
sekcii nového cintorína 
nebude možné svojvoľne 
meniť vzhľad hrobových 
miest a  pomníkov. Ak 
chcete iné architektonické 
s t v á r nen ie  pom n í k a , 
tak len v  iných častiach 
cintorína. Viac informácií 
poskytne spoločnosť Tedos 
v  kancelárii na  Hollého 
1162/5 v  Bánovciach nad 
Bebravou (administratívna 
budova na prízemí) v pon-
delok alebo piatok od 8.00 h 
do 15.00 h, alebo dohodou 
na  t .č. 0914  327  407, 
mail: pohrebnictvo@tedos.
sk. Alena Borszéková

V živote máme jednu jedinú istotu – že raz zomrieme. Už počas života by sme sa svojej rodine mali zdôveriť, ako a kde majú byť uložené 
naše pozostatky. Starý mestský cintorín pri Kostole sv. Mikuláša je už preplnený a na novom cintoríne oproti sa okrem tradičných hrobov 

a miest pre urny ponúka aj nové ekologické riešenie, tzv. „zelený“ cintorín. Iba s jednotnými pomníkmi a iba so zelenou trávou. 

Mestské zastupiteľstvo 
zasadá v stredu doobeda

Najbližšie zasadnutie Mestského 
zastupiteľstva v Bánovciach nad Bebravou 
sa uskutoční v  stredu 17. júna 2020 
o 10.00 hodine v Mestskom kultúrnom 
stredisku na  sídlisku Sever. Hlavnou 
témou zasadnutia bude návrh záverečného 
účtu mesta za rok 2019, ktorého obsahom 
je prehľad hospodárenia mesta a výsledok 
hospodárenia mesta za  rok 2019. Dôle-
žitým materiálom je aj Doplnok č. 6 k VZN 
č. 96 o určení výšky dotácií na prevádzku 
a mzdy na žiaka základnej umeleckej školy, 
dieťa materskej školy a  dieťa školského 

zariadenia na  kalendárny rok. Návrh 
doplnku reaguje na  očakávaný výpadok 
dane z príjmov fyzických osôb z dôvodu 
mimoriadnej situácie vyhlásenej vládou 
SR. Tento doplnok navrhuje v  zmysle 
výpadku príjmov  mesta úpravu výšky 
dotácie na  žiaka pre rok 2020 všetkým 
školským zariadeniam na  území mesta. 
Všetky materiály k  zasadnutiu MsZ je 
možné nájsť tri dni vopred pred rokovaním 
MsZ na internetovej stránke mesta www.
banovce.sk. Rokovanie je ako vždy verejné 
a prístupné všetkým občanom.  (r)

Úradné hodiny po novom 
radnice aj kancelárie prvého kontaktu

Mestský úrad v  Bánovciach nad 
Bebravou informuje občanov, že od štvrtka 
11. júna 2020 sú všetky pracoviská úradu 
opäť otvorené pre verejnosť v uvedených 
úradných hodinách:
Pondelok:  8.00 - 11.00 / 12.00 - 13.00 h
Utorok:  neúradný deň
Streda:  8.00 - 11.00 / 12.00 - 13.00 h
Štvrtok:  neúradný deň
Piatok:  8.00 - 11.00 / 12.00 - 13.00 h

Úradné hodiny kancelárie prvého 
kontaktu (KPK) a matričného úradu zostá-
vajú bez zmeny. Od pondelka 15. 6. 2020 

sa bude osvedčovanie listín vykonávať 
na oboch pracoviskách (KPK i matrika).
Pondelok:  8:00 - 11:00 / 12:00 - 13:00 h
Utorok:  8:00 - 11:00 / 12:00 - 13:00 h
Streda:      11:00 - 15:00 h
Štvrtok:  8:00 - 11:00 / 12:00 - 13:00 h
Piatok:  8:00 - 11:00 / 12:00 - 13:00 h

Žiadame občanov, aby do priestorov 
úradu naďalej vstupovali chránení 
rúškom alebo iným prekrytím úst a nosa 
(šál, šatka), dodržiavali odstup v  čakaní 
v  rade a  použili dezinfekciu pri vstupe. 
Ďakujeme.  (MsÚ)
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Čo vieš o hviezdach 
ZŠ Partizánska online

Hoci kvôli koronakríze 
boli na  školách zrušené 
všetky súťaže a predmetové 
oly mpiády,  S lovensk á 
ú s t r e d n á  h v e z d á r e ň 
Hurbanovo sa rozhodla, 
že tento rok zorganizuje 
astronomickú súťaž Čo 
vieš o  hviezdach online.
Regioná lneho kola sa 
zúčastnilo aj sedem žiakov 
Zák ladnej školy Parti-
zánska. V  prvej kategórii 
žiačka Julia Stepien zo 6.A 
obsadila 3. miesto, v  II. 
kategórii 1. miesto získala 
Adela Schuchmannová 
a  3. miesto Adela Bežová, 
obe z 8.A triedy. Všetky tri 
dievčatá postúpili do celo-
slovenského finále, ktoré 

hvezdáreň organizovala 25. 
mája. Dievčatá veľmi dobre 
reprezentovali našu školu 
a  stali sa úspešnými rieši-
teľkami celoslovenského 
kola a  vo veľkej konku-
rencii (v  každej kategórii 
súť a ž i lo  70  ž i a kov !) 
obsadili pekné miesta. 
Julia Stepien 4. miesto, 
Adela Schuchmannová 16. 
miesto, Adela Bežová 18. 
miesto. Žiačky sú členkami 
astronomického krúžku 
pri ZŠ Partizánska, ktorý 
dlhoročne pracuje pod 
vedením Renáty Bátorovej. 
Dievčatám blahoželáme 
a  veríme, že astronómii 
zostanú verné aj v nasledu-
júcich rokoch.  (zš)

BEDEKER trochu inak – kam na slovenskú dovolenku

Iba 53 kilometrov vás 
delí, kým sa dostanete 
z Bánoviec okolo Zliechova 
k  začiatku Rajeckej doliny 
pod Strážov (1213 m), 
najvyšší vrch Strážovských 
vrchov. Tu pramení aj riečka 
Rajčanka a práve okolo nej 
sa asi 40 kilometrov tiahne 
Rajecká dolina až po Žilinu. 
Všetkých 15 obcí a  dve 
mestá tejto doliny patrili 
pod panstvo Lietavského 
hradu . Preto naše prvé 
kroky smerovali sem – 
do obce Lietava, na opačný 
koniec doliny. Málokto vie, 
že na  druhom najväčšom 
hrade na  Slovensku istý 
čas „vládol“ aj uhorský 
palatín Juraj Thurzo. Pri 
450. výročí narodenia tohto 
pána Lietavy v roku 2017 tu 
bola slávnostne otvorená 
expozícia o histórii hradu, 
vrátane zbraní, ktorá je však 
kvôli koronakríze teraz 
dočasne uzavretá. Aj hrad 
je v  súčasnosti prístupný 
len cez víkend. Aktuálne 
info nájdete na  w w w.
hradlietava.sk. Na  hrad sa 

môžete dosať pohodlným 
stupákom, asi 45 minút, tak 
z Lietavy, ako aj z opačnej 
doliny z  Litavskej Svinnej. 
Cestou späť do  Rajeckých 
Teplíc sa  určite zastavte 
v  obci Poluvsie, pri 12 
metrovej skalnej ihle, kde 
je hneď vedľa pamätník 
a  rodný dom Jozefa Gab-
číka. Ako vojak cudzineckej 
légie vo Francúzku a  brit-
ského letectva obetoval 
život za  slobodu – bol 
hlavným aktérom atentátu 
na  fašistického protektora 
Heydricha. A bol aj medzi 
nominovanými ako Naj-
väčší Slovák.

Na začiatku Rajeckých 
Teplíc môžete zaparkovať 
na  verejnom parkovisku, 
hneď po  oboch stranách 
hlavného ťahu dolinou. 
Odtiaľto sa môžete vybrať 
na  jeden z viacerých náuč-
ných chodníkov, či sú to 
Slnečné skaly, Porúbka, 
Skalky... Aj skalolezci si tu 
užijú adrenalín. Tých mož-
ností turistiky v  Rajeckej 
doline je neúrekom. Nielen 
smerom na  Strážovské 
vrchy a Súľovské skaly, ale aj 
opačne - na hlavný hrebeň 
Lúčanskej Malej Fatry. 
Určite nevynechajte výstup 
z Fačkovského sedla na Kľak 
(1351 m), ktorý dominuje 
nad Rajeckou dolinou. Túru 
zvládnu aj sviatoční turisti 
a deti.

Priamo z  verejného 
parkoviska vojdete do upra-
veného parku okolo hotela 
Skalka. Prekvapí vás sta-

rými, možno aj storočnými 
stromami s  informačnými 
tabuľkami, ale aj mladou 
v ýsadbou a  v ýstavbou 
adventure minig iolg u, 
multifukčného ihriska, ale 
aj požičovňou športových 
potrieb na discgolf a  tenis, 
kolobežiek,  bic yk lov. . . 
Men š ie  de t i  z a ja s a jú 
nad parádnym detským 
ihriskom. Hneď za  týmto 
parkom cez most a  koľaje 
je ohradený kúpeľný park 
s vodotryskami, tzv. Labutie 
jazierko. Vašej pozornosti 
určite neujde hotel Encian, 
ktorý je pestro pomaľovaný 
v ý tvarníčkou Danielou 
K r ajč ovou  (n a   fo to) , 
a  informačné centrum 
s  množstvom suvenírov 
a  zadarmo propagačných 

mater iá lov o  Rajeckej 
doline. Pred kúpeľným 
domom Aph rod ite  sa 
buduje úplne nový park 
s postavami z gréckej myto-
lógie a bohatou kvetinovou 
výsadbou. Kúpeľný kom-
plex Aphrodite po  rekon-
štrukcii žiari až gýčovou 

novotou (špatí ho len most 
nad cestou). Obnovené je 
aj námestie so stánkami. 
Milým prekvapením je 
nový – prvý rajecký pivovar 
Flamm, kde majú milovníci 
chmeľového moku naozaj 
kvalitnú a bohatú ponuku. 
Kúsok od centra je Múzeum 
dopravy v  objekte želez-
ničnej stanice, kde najmä 
deti poteší minikrajina 
s vláčikmi, a dospelých his-
torické motocykle a bicykle.

Ak sa tu rozhodnete 
stráviť predĺžený víkend 
alebo dovolenku, možností 
ubytovania sú tu vo všetkých 
cenových reláciách, aj v ruš-
nejšom centre v nóbl vilách, 
aj v tichých skromných pod-
horských chatách. Keďže sú 
kúpele Aphrodite najmä 

pre solventnú klientelu, 
vykúpať dosýta sa  môžete 
v  termálnych kúpaliskách 
– v  Rajeckých Tepliciach 
s dvomi bazénmi a v Rajci 
až so 7 bazénmi. Keď už 
budete v  Rajci, nezabud-
nite si tu pozrieť múzeum 
v renesančnej budove, lebo 

toto mestečko bolo kedysi 
významnejšie ako Žilina. 
Dovolenka je, samozrejme, 
najmä o  kúpaní a  slnku. 
Ale aj o  spoznávaní atrak-
tivít toho ktorého kraja. 
A  „malá“ Rajecká dolina 
ponúka toho naozaj veľa. 
Len v obci  Rajecká Lesná
je to najväčší slovenský 
drevený betlehem majstra 
Pekaru, Mariánske pút-
nické miesto s  kalváriou, 
ale aj prírodný úkaz 4 km 
za dedinou – desaťmetrový 
gejzír. V Rajeckej doline je 
viacero rančov s možnosťou 
jazdenia na  koni, kvalitné 
golfové ihrisko na 14 hektá-
roch, tenisové kurty, mož-
nosti rybačky, cyklistiky 
po lesných cestách (hlavná 
cesta je úzka a  kľukatá – 
neodporúčam)... A  kto má 
predsa radšej mestský ruch, 
Žilina je len kúsok 15 km, 
aj hrad Budatín s múzeom 
drotárstva (jediné na svete), 
aj hrad Strečno 25 km, či 
plte na Váhu...

Č o vša k nesm iete 
v  žiadnom prípade obísť 
v Rajeckej doline, je rázovitá 

obec Čičmany. Maľované 
drevené chalúpky sú vzác-
nosťou ľudovej architektúry 
a v roku 1977 boli vyhlásené 
za  pamiatkovú rezerváciu. 
V  dvoch sú dokonca 
expozície, kde sa dozviete, 
ako žili naši predkovia 
pred sto – dvesto rokmi. 
Čičmianske ornamenty 
sú originálne. A  svoju 
najväčšiu sláv u zoža l i 
na  zimných olympijských 
hrách v Soči 2014 na oble-
čení našich reprezentantov. 
Čičmany boli aj počas 
koronakrízy častým cieľom 
najmä rodín s  deťmi a  sú 
aj teraz. Takže odporúčam 
sem prísť doobeda, keď si 
v pokoji a tichu môžete „oči 
vyočiť“ na  kráse ľudového 
staviteľstva. Svoj „poklad“ 
- čičmiansky ornament 
si veľmi vážia aj domáci. 
Verte, nikto z  vás neodolá 
niektorému z  množstva 
aj praktických suvenírov 
s neopakovateľným vzorom. 
Jediným na  Slovensku, 
možno aj na svete.

Text a foto: 
 Alena Borszéková

Milí čitatelia, keďže nám epidemiológovia radia, aby sme v tomto roku dovolenkovali na Slovensku, chceme Vám priblížiť aspoň niektoré menej známe regióny, kde by ste sa 
mohli zatúlať toto leto. Nejde nám ani o najúžasnejšie a tým aj najdrahšie atrakcie, ktorých je plný internet, ale priblížiť genius loci toho ktorého regiónu. Preto to bude skôr o doj-
moch z navštívených miest a aké také odporúčania. V júnových, júlových a augustových číslach vám preto prinášame novú rubriku BEDEKER inak – kam na slovenskú dovolenku. 

Rajecká dolina vábi termálnymi prameňmi aj športovým vyžitím

Celoslovenský úspech ZŠ Gorazdova
Z á k l a d n á  š k o l a 

Gorazdova už viac rokov 
využíva na  vzdelávanie 
ž i a k o v  i n t e r a k t í v n y 
program Alf. Ten ponúka 
rôzne druhy testov na pre-
cvičenie učiva vo všetkých 
ročníkoch a  predmetoch 
základnej školy. V  tomto 
školskom roku 2019/2020 
bola na  jeseň a  na  jar 
vyhlásená súťaž Alfiáda. 
Ú lohou  ž i a kov  b olo 
vyriešiť čo najviac testov. 
Za  každý vyriešený test 
získala trieda body. Už 
v jesennom kole Alfi ády sa 
triede 4. A podarilo získať 
druhé miesto. V  jarnom 
kole však ešte táto trieda 
zabojovala a v konkurencii 
1483 tried z  celého Slo-
venska získala prvé miesto! 
Žiaci si popri súťažení 

precvičovali učivo. Medzi 
najobľúbenejšie úlohy pat-
rili puzzle, hádanky a taj-

ničky. Súťaž prebiehala aj 
počas dištančného vzdelá-
vania a testy Alf pomáhali 

žiakom v  precvičovaní 
učiva aj počas zatvorenej 
školy.  (zš)
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Dušan Čikel *1944

Opustili nás

Martin Strempek a Jana Mináriková
Andrej Kováčik a Veronika Žitňanová

Uzavreli manželstvo Vzhľadom k  mimoriadnej 
situácii, ktorá vznikla v súvislosti 
s  ochorením Covid-19, oznamu-
jeme, že Slávnosť jubilantov, 
organizovaná pravidelne každý 
polrok, sa predbežne presúva 
z mesiaca jún na mesiac september. 

Jubilanti, ktorí sa v  aktuálnom 
polroku - od 1. januára do 30. júna 
2020 dožili, resp. dožívajú svojho 
okrúhleho životného jubilea 70, 75, 
80, 85, 90 a viac rokov, budú včas 
informovaní o  termíne a  mieste 
konania slávnosti. 

Milí jubilanti, prajeme Vám 
najmä pevné zdravie a  aby Vás 
láska Vašich najbližších sprevá-
dzala na každom kroku. 
Primátorka mesta Rudolfa Novotná 

a Zbor pre občianske záležitosti 
Bánovce nad Bebravou

„No čo, Jakubko, tešíš sa do školy?“ pýtam sa môjho 
malého kamoša - tretiaka na ZŠ. „Nie, vôbec. Ja by som 
najradšej zostal doma. Len mamina vymýšľa, že sa jej 
už so mnou nechce učiť,“ hovorí s výčitkou v hlase Jakub. 
(Tak tu je jadro problému - mamina vymýšľa!) „Bude 
ti tam dobre, uvidíš. Veď všade hovoria a píšu o tom, 
ako sa všetci tešia do školy po takom dlhom čase.“ „Ja si 
myslím, že klamú,“ zafi lozofoval Jakub a zničil mi tak 
námet na príspevok o šťastných deťoch v škole. (zb)

 Dnes píše Zuza.nkaZuza.nka

Slávnosť jubilantov odložená na september

Expedičná kamera 2020 v našom meste
Príďte načerpať inšpiráciu na cesty!

Expedičná kamera je 
medzinárodný f i lmový 
festival, ktorý už od roku 
2009 prináša tie najlepšie 
c e s tovate ľ ské  a   dob -
rodružné filmy z  medzi-
n á ro d ne j  a   dom á c e j 
p r o d u k c i e .  Vý p r a v y 
do vnútra džungle i púšte, 
ne u ve r i t e ľ né  v ý k ony 
na  skalách, plavby cez 
oceány a  po  divokých 
riekach, adrenalínové šia-
lenstvá, návštevy domo-
rodých kmeňov, stovky 
ubehnutých kilometrov 
a putovanie na dvoch kole-
sách. Hosťami na  našom 
festivale v Bánovciach nad 
Bebravou, ktorý môžete 
navšt ív iť v  piatok 26. 
júna v  Mestskom kul-
túrnom stredisku, sú Júlia 
Batmendíjnová a  Rudo 
Tisovský.

Júlia  pr íde poroz-
právať o  najrýchlejšom 
ženskom prechode Cesty 
hrdinov SNP - červenej 
turist ickej magistrá ly, 
ktorá sa tiahne celým Slo-
venskom od Duklianskeho 
priesmyku až po  Devín. 
Na  tejto takmer 770 km 
dlhej trase sa jej podarilo 
vytvoriť ženský rýchlostný 
rekord, keď ju prešla za 11 
dní a 18 hodín.

Rudo sa inšpiroval 
i n ý m i  c e s t o v a t e ľ m i 

a zdolal v sedle ojazdeného 
Pioniera tisíce kilometrov 
a nevymenil by ho za nič.
V  roku 2018 po  7200 km 
dlhej ceste odparkoval 
Pioniera v  Kirg izsku. 
V roku 2019 si naplánoval 
návrat k  svojej mašine 
a ďalšie pokračovanie sólo 
cesty na Pionieri. Do Kir-
gizska však nešiel letecky, 
ako by sa čakalo, ale dva 

týždne pred odjazdom 
k ú p i l  a u t o  „Té č k o“ 
(dodávku od  Volkswa-
genu). Téčkom/neTéčkom 
k Pionieru dorazili, Rudo 
Pionier naštartoval, čo sa 
ale dialo potom?...

Príďte nasať atmosféru 
diaľok, obdivovať pozoru-
hodné výkony a načerpať 
inšpiráciu na svoje cesty.

  Veronika Palušová 

Živá knižnica opäť pre všetkých naživo
Beseda v Ži:ve s Braňom Jobusom

Ú p r i m n ú  r a d o s ť 
z  toho, že po  dlhom čase 
sa znova rozbieha kultúrny 
život, tak ako sme boli 
zvyknutí, máme asi všetci. 
Veď spoločné stretnutia 
už chýbali tým, čo stoja 
na javisku, aj tým, čo sedia 
v  hľadisku. Na  jedno také 
stretnut ie vás chceme 
pozvať. Pôjde o  ďalší diel 
Živej knižnice – projektu, 
ktorý vznikol v  minulom 
roku a  jeho h lav nou 
myšlienkou je knižnicu 
„oživiť“,  dostať ju medzi 
ľudí a  zároveň inšpirovať 
k  čítaniu. Pozvaní hostia 
debatujú v dopoludňajších 
hodinách najskôr so žiakmi 
a  študentmi, popoludní 
sa debatuje v  Kultúrnom 
centre Ži:va na Námestí Ľ. 
Štúra, tu je podujatie voľne 
prístupné pre širokú verej-
nosť. Na podujatí sa podieľa 
Mestská knižnica Ľ. Štúra 
a  Ži:va. Tento projekt bol 
v  tomto roku podporený 
z verejných zdrojov Fondu 
na  podpor u umenia ,
z ktorého Mestská knižnica 

Ľ. Štúra už niekoľko rokov 
úspešne čerpá f inančné 
prost r ied k y na  svoje 
aktivity. 

Vo štvrtok 25. júna 
prijme naše pozvanie 
do  Živej knižnice spevák, 
hudobn í k ,  s p i s ov at e ľ 

a  zakladateľ hudobného 
festivalu Vrbovské vetry, 
a le aj líder hudobných 
skupín Karpatské chrbáty 

a  Vrbovskí víťazi, či autor 
hu d o b n é h o  p r o j e k t u 
Abusus Braňo „Braňuško“ 
Jobus. Bánovskému pub-
liku isto známy hosť, keďže 
v našom meste koncertoval 
a  besedoval už viackrát. 
Ak by však ešte niekto 

nemal tú česť, vedzte, že 
pre Braňove vystupovanie 
je typická silná dávka vtipu, 
recesie a  lokálpatriotizmu, 

na  základe čoho sa stal 
vyhľadávanou osobnosťou 
slovenskej a lternatívnej 
scény. Ako moderátor 
t iež pravidelne hosťuje 
na  najväčšom slovenskom 
h u d o b n o m  f e s t i v a l e 
Pohoda. V roku 2006 napísal 
prvú knihu Láskavé roz-
právky. V roku 2009 to boli 
Zázračné rozprávky. Veľkej 
obľube sa tešia jeho príbehy 
o mufl ónovi Ancijášovi, ale 
aj iné, napríklad Ja nič, ja 
muzikant, Plajko, Zvon, či 
Žubrienky inštalatérky. Vo 
štvrtok 25. júna doobeda 
bude náš hosť besedovať 
s deťmi zo Základnej školy 
Školská, poobede od 16.30 
h zase v Kultúrnom centre 
Ži:va na  námestí, kde ho 
bude sprevádzať moderátor 
Maroš Buchel, ktorý mu 
bude tlmočiť aj vaše otázky. 
Nenechajte si túto udalosť 
ujsť!  Zuzana Janáčová

Braňo Jobus s moderátorkou Evkou Lavríkovu v rámci 
areálu besied v Obývačke pod platanom v roku 2018, 
v popredí jeho knižky pre deti...  Foto: J Melasová
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Mestský FC SPARTAK obnovil tréningový proces pre novú sezónu

Dianie v čase uzavretia špor-
tovísk ale aj finančnú situáciu 
MFC Spartak vysvetlil prezident 
klubu Andrej Znášik:
 Ako ste prijali obmedzenia 
a potom oznam o zrušení súťaže?

Museli sme uzavrieť areál, 
obmedziť prístup do priestorov 
šatní a kabín. Oznámiť hráčom, 
rodičom, trénerom, že až 
do odvolania je obmedzený tré-
ningový proces a všetky zápasy. 
Nevedeli sme, dokedy bude trvať 
obmedzenie. Po úradnej správe 
ZsFZ, myslím z  apríla, sme 
sa dozvedeli o  zrušení celého 
ročníka. Takže sme vedeli, že 
ostatné zápasy sa už nedohrajú 
a našou starosťou bude iba prí-
prava na  novú sezónu. Ale asi 
každý pochopil danú situáciu aj 
v súkromnom živote.
 O  futbalový areál ste sa však 
museli starať naďalej...

Bolo nutné zabezpečiť 
starostlivosť o  areál a  samotný 
trávnik. Za  pomoci sponzorov 
a partnerov sme vybudovali nový 
chodník, ktorý spája hlavnú 
tribúnu a  ihrisko s  umelým 
povrchom. Zregenerovali sme 
trávnik hlavnej plochy - verti-
kuláciou, aerifi káciou, zapiesko-
vaním, opravili a natreli novým 
náterom oplotenie, plánujeme 
nanovo natrieť aj vstupnú bránu 
do  areálu. Dobudovali sme 
závlahový systém na tréningovej 
ploche. Tu by som chcel poďa-
kovať partnerom, sponzorom 
za pomoc, ktorú nám poskytli, 
či už materiálnu, alebo fi nančnú. 
Škoda, že nechcú byť menovaní, 
určite si to zaslúžia. Veríme, že 
spolupráca s nimi nám vydrží aj 
v budúcnosti.
 Nastali zmeny na  postoch 
trénerov?

Keďže všetky športové kluby 
a  organizácie pracujú v  obme-
dzenom režime, rovnako aj my 
sme museli pristúpiť na krátenie 
odmien, trénerov a  hospodára.
Tréningový proces bol úplne 
pozastavený v apríli. V máji tré-
novali iba prípravky skupinovou 
formou. Od 1. júna sa do prípravy 
zapojili všetky ostatné kategórie. 
Medzi mládežníckych trénerov 
sa pridal Ludvík Halás (U17), 
Marek Pristach (U9) a  Peter 
Cidorík (U10). Pri kategóriách 
U13 až U19 sme zaviedli asistenta 
trénerov. Pre rodinné záležitosti 
skončil Ľubomír Bacho. Aj tu je 
vidieť, že v klube je práca s mlá-
dežou dôležitá a staviame na tom 
budúcnosť futbalu v Bánovciach.
 Je, resp. bude fungovanie 
klubu � nančne poznačené vše-
obecnou krízou kvôli pandémii? 

Nakoľko dotácia z  mesta 
t vor í  v ý zna m nú polož k u 
v  našom rozpočte, prioritne 
nás zaujíma postoj mesta 
a samotných poslancov k futbalu 
v  Bánovciach. Vieme, aká je 
situácia v našom meste a peniaze 

sa hľadajú ťažko. Na mestskom 
zastupiteľstve sa rokovalo aj 
o fi nančných obmedzeniach pre 
športove kluby na  úroveň 50 % 
pôvodne pridelenej dotácie. Ak 
by mesto pristúpilo k takémuto 
kroku s  platnosťou do  konca 
kalendárneho roka, náš klub by 
to značne poznačilo v  ďalšom 
fungovaní. Neviem odpovedať, 
ako to bude, uvidíme. Len sa 

možno treba zamyslieť, že je to 
investícia do našich detí, zdravia 
a  celkovej životnej úrovne 
nás. Je menej a  menej detí, 
ktoré sa venujú aktívne športu. 
Financie, ktoré „tečú“ z  roz-
počtu do  športu, sú investície 
do zdravia ďalšej generácie. Nie je 
to však len o športovcoch. Areál 
Spartaku potrebuje každodennú 
údržbu. Dve ihriská s  umelým 
povrchom a  jedno prírodné sú 
veľmi náročné na  prevádzku 
a každodenný tréningový proces. 
V našich každodenných nákla-
doch je elektrická energia, voda, 
hygienické prostriedky, údržba 
trávnika, doprava, občerstvenie 
a  delegované osoby na  každý 
domáci zápas. Okolie areálu 
potrebuje rovnako kosenie 
a starostlivosť.

Mňa osobne mrzí jedna 
vec, že časť poslancov nemá 
príliš veľa vedomostí o tom, ako 
funguje mestský futbalový klub. 
Čo všetko je potrebné na  jeho 
prevádzku. Určite v id íme 
problémy aj v  zle nastavenom 
financovaní športu v  našom 
štáte, za čo samosprávy nemôžu, 
a  možno by bolo treba tento 
systém zmeniť zvrchu, prí-
kladom by nám mohla byť Česká 
republika. Ale to je otázka pre 
kompetentných... Aj touto cestou 
by sme radi pozvali poslancov 
nášho mesta na  návštevu tré-
ningového procesu mládeže, ale 
napríklad aj reprezentačného 
zrazu žien v našom meste, ktorý 
sa uskutoční 20. až 24. júla, aby 
sami videli, aký masový je futbal 
v Bánovciach.

K  situácii v  MFC Spartak 
sa vyjadril aj tréner A mužstva 
Martin Slovák:
 Bude nedostatkom financií 
ohrozená účasť mužov v súťaži?

Finančná situácia nie je 
ružová rovnako ako nikde vo 
svete. Napriek tomu sme sa tré-
ningový proces rozhodli zahájiť 
už v júni. Pre túto alternatívu sa 
zhodli všetci hráči kádra, čím 

všetci jasne dokázali, že im záleží 
na ďalšom fungovaní mužského 
futbalu v  Bánovciach. Samo-
zrejme, financie pre pôsobenie 
v  súťaži potrebovať budeme. 
Momentálne sa všetci členovia 
Správnej rady MFC Spartak 
snažia hľadať fi nančnú podporu 
vo všetkých sektoroch. Rovnako 
však veríme, že sa k  rozpočtu 
klubu postaví mesto zodpovedne 
a  po  krátení dotácií za  druhý 
štvrťrok sa vráti k prehodnoteniu 
jeho naplnenia, ale aj všeobecne 
k naplneniu rozpočtu športových 
klubov v  meste. V  prípade, že 
nebudeme mať dostatok fi nancií 
v  rozpočte, rátame aj s krajnou 
alternatívou, že neprihlásime „A“ 
mužstvo do  súťaže. Pevne však 
veríme, že k  niečomu takému 
nedôjde. 
 Sú nejaké zmeny v kádri?

Tak ako sme deklarovali už 
v  minulej sezóne, chceme dať 
priestor v  klube najmä našim 
odchovancom a hráčom z okoli-
tých obcí. Najnovšie sa do letnej 
prípravy zapoja Jakub Šiko, 
odchovanec Spartaka, a  Peter 
Šiko, hráč Krásnej Vsi. Obaja 
hráči pôsobili v poslednej sezóne 
v  Partizánskom v  kategórii 
U19. Z našich juniorov dostanú 
priestor Patrik Guniš, Viktor 
Brida, Filip Gális a Erik Divéky, 
ktorí nazreli do  A  mužstva už 
na  jar. My by sme im chceli 
naplno otvoriť cestu do mužskej 
kategórie. Celkovo by sme do prí-
pravy chceli zapojiť približne 24 
hráčov, z ktorých si na začiatku 
júla vyberieme 18 členný káder pre 
jesennú časť novej sezóny. Bola by 

škoda nevyužiť potenciál, ktorý 
sa momentálne skrýva v bánov-
skom Spartaku, nakoľko môžeme 
pokračovať v  nami nastavenom 
trende budovania kvalitného 
kádra zloženého najmä z odcho-
vancov bánovského futbalu, čo je 
naším dlhodobým cieľom. Naším 
cieľom je robiť futbal v  prvom 
rade pre Bánovčanov a fanúšikov 
z okolitých obcí.

M F C  S p a r t a k  v s a d i l 
na mládež a svojich odchovancov. 
Viac nám prezradil manažér pre 
mládež Vlado Weldl: 
 Najmladší futbalisti dosahujú 
pekné výsledky, vďaka náboru 
máte viac družstiev... Bude aj 
v tomto roku?

Od  roku 2019 sa snažíme 
venovať najmenším ešte inten-
zívnejšie ako doteraz. Výsledky 
dobrej práce predchádzajúcich 
období je napríklad aj fakt, že 
viacero hráčov sa od  nás posu-
nulo do vyšších súťaží a aktuálne 
pôsobia v mládežníckych kategó-
riách AS Trenčín - Farkaš, Motúz, 
Viktorín, Slovák, Pecháč, či MFK 

Nitra – Ševčík a Jakub. Ako sa už 
viackrát vyjadril náš šéftréner 
mládeže Miloš Šagát, futbalový 
dom treba stavať od  základov, 
aj  preto sme uskutočni l i 
v poslednom období ďalšie kroky 
hlavne smerom k  najmenším. 
Bol to nábor a výber v roku 2019, 

v ktorom budeme pokračovať aj 
tomto roku a to 21. júna. Srdečne 
pozývame všetkých. Rozšírili 
sme naše dve družstvá prípraviek 
na  štyri. K  pôvodnej U11 a  U9 
sme pridali kategórie U10 a U8. 
V každej kategórii sa venujeme 
približne 15 - 18 deťom, to 
znamená, že len vo veku 5 až 
11 rokov u nás pôsobí viac ako 
70 detí. V  prípravkách sa deti 
pripravujú na  kvalitnú druhú 
žiacku ligu, kde pôsobia naši žiaci 
U15 a U13. Naše hlavné ciele sú 
deti „poblázniť“ pre futbal, aj keď 
drvivá väčšina už je, vybudovať 
v nich pozitívny vzťah k športu, 
naučiť ich základy futbalu, vedieť 
pracovať v tíme, rozumieť slovám 
ako sú fair-play či disciplína. 
Pri prípravkách pre nás nie 
sú dôležité konečné výsledky 
na  svetelnej tabuli, ale či sa 
deti bavia futbalom a hlavne či 
prenášajú do zápasov a turnajov 
individuálne herné činnosti, 
ktoré sa postupne učíme v  tré-
ningovom procese. Najmenších 
U8 povedie v novej sezóne Milan 
Kráľ, U9 Marek Pristach, U10 
Peter Cidorík a  pri U11 budem 
pôsobiť ja.
 Okrem júnového náboru v júli 
sa chystá futbalový kemp pre 
mládež U8-13...

Pre deti vo veku od 7 do 13 
rokov ďa lej  orga nizujeme 
v  termíne od  20. do  24. júla 
denný futbalový kemp, čím asi 
potešíme aj väčšinu rodičov. 
Motiváciou môže byť aj možnosť 
sledovať na  kempe tréningy 
zrazu slovenskej reprezentácie 
žien, ktorý sa uskutoční v  rov-
nakom termíne. Futbal, ako aj 
iné odvetvia, napredujú a my sa 
snažíme nezaostávať a  neustále 
sa vzdelávať. Počas minulého 
roku sme uskutočnili školenie 
našich trénerov mládežníckymi
trénermi MŠK Žilina, či seminár 
trénerov na  obnovenie tréner-

ských licencií C a  B. Pracovať 
s najmenšími si vyžaduje množ-
stvo trpezlivosti, pedagogický 
prístup, ale odmena v  podobe 
radosti v  detských očiach keď 
napríklad strelia gól, stojí určite 
za to.  (r)

Foto: MFC Spartak

Zmeny na postoch mládežníckych 
trénerov aj vo financovaní klubu

O bmedzenia nastali 13. marca, keď pre koronavírus zastal všetok športový život v mestách a športoviskách. Bolo to po úvodnom prvom kole 
jarnej časti sezóny 2019/2020, keď mužstvá mužov, dorastu a žiakov odohrali jediný zápas jarnej časti. Nik vtedy ani len netušil, ako to všetko 

dopadne. Dnes vieme, že tento ročník bol anulovaný, to znamená, ako keby sa ani neuskutočnil. Pandémia poznačila aj financovanie futbalu...
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Predstavujeme vám minuloročné 
úspechy našich športovcov a vy ich môžete 
oceniť - zahlasovaním za svojho favorita 
alebo poslaním krátkeho odkazu, blahože-
lania či povzbudenia...

Kategória JEDNOTLIVEC 
MLÁDEŽ

Natália Bežáková (2013) 
ŠPORT: karate

Majsterka Slovenska 2019 
v karate a celková víťazka Slo-
venského pohára 2019 karate 
v  kategórii  kata dievčatá 
5  ročné. V  uplynulej sezóne neprehrala
ani jeden zápas.

Patrik Guniš (2002) 
ŠPORT: futbal a futsal

Futbalový brankár U19 Mest-
ského FC Spartak, momen-
tá lne absolv uje pr íprav u 
za  mužov. Člen futsalového 
tímu FK ORION TIP BN (víťaz 2. SLF 
OPEN LIGA 2018/2019), člen reprezentač-
ného výberu do 18 rokov vo futsale.

Adam Kittler (2005) 
ŠPORT: futbal

Kapitán družstva starších 
žiakov U15, ktoré sa stalo 
suverénnym víťazom 3. ligy 
a  úspešne účinkuje momen-
tálne aj v  2.  lige. Patrí medzi najlepších 
obrancov v 2. lige.

Maximilián Lagin (2003) 
ŠPORT: basketbal

V  roku 2019 sa vypracoval 
na kľúčovú oporu kadetského 
družstva. Jeho hlavný prínos 
je v  obranných činnostiach, 
kde zvádza nekompromisné súboje s naj-
lepšími hráčmi ligy.

Sofi a Anna Škerdová 
(2004) 

ŠPORT: futbal
R e p r e z e n t a n t k a  S l o -
venska vo futbale v kategó-
riách WU15 a WU17. 

Tadeáš Trnovský (2006) 
ŠPORT: zápasenie

Prvé miesto na  Majstrov-
stvách Slovenska starších 
žiakov a  mladších žiakov 
v gréckorímskom štýle a 1. 
miesto na  medzinárodných turnajoch 
v Bánovciach nad Bebravou, Dunajskej 
Strede i Moldave nad Bodvou.

Hana Žitňanová (2001) 
ŠPORT: hádzaná

Členka juniorskej repre-
zentácie SR, účastníčka 
M a j s t r o v s t i e v  E u r ó p y 
v Maďarsku 2019. V prvoli-
govom družstve dorasteniek patrí medzi 
najlepšie strelkyne celej súťaže.

Kategória JEDNOTLIVEC
DOSPELÍ

Peter Bežák (1973) 
ŠPORT: karate

Majster Európy 2019 v karate 
v  kategórii kata muži +45 
a Majster SR 2019 v karate 
v kata muži +45 (celkovo už 
7-násobný Majster SR), Majster SR 2019 
v karate v štýle shitoryu.

Peter Ducho (1999) 
ŠPORT: zápasenie

Prvé miesto na  Majstrov-
stvách Slovenska seniorov 
v  gréckorímskom štýle, 5. 
miesto na  Majstrovstvách 
Slovenska seniorov vo voľnom štýle, 2. 

miesto na  Majstrovstvách Slovenska 
juniorov v gréckorímskom štýle.

Damián Golier (2001) 
ŠPORT: silový trojboj 

a strongman
V silovom trojboji 2. miesto 
na Majstrovstvách Slovenska 
v  Žiline a  3. miesto v  tlaku 
na  lavičke na  Majstrovstvách Európy 
v  Hamme (obe v  kategórii – dorastenci 
do  83 kg RAW), 3. miesto na  súťaži 
Strongman do 90 kg v Bohumíne.

Milan Gombár (1948) 
ŠPORT: silový trojboj

V roku 2019 sa stal majstrom 
sveta v silovom trojboji klasik 
v kategórii do 59 kg vo švéd-
skom Helsingborgu. Stal sa aj 
absolútnym majstrom sveta svojej vekovej 
kategórie a  vytvoril tu aj štyri svetové 
a štyri európske rekordy.

Martin Koiš (1983) 
ŠPORT: automobilové 

preteky – rallye
Majster Slovenska 2019 
v kategórii 2WD aj v triede 6. 
4-krát 1. miesto na pretekoch 
MSR Valašská Rally, Rallye Tatry, Rally 
Hustopeče a Rallye Prešov.

Radovan Kopčan (1987) 
ŠPORT: beh

Bánovský behúň,Bánovská 
bežecká liga, štafeta - Košice 
- Bratislava, polmaratón, 
maratón, Spartan Race.

Dominik Kubala (2000) 
ŠPORT: basketbal

Kľúčový hráč basketbalového 
družst va mužov.  Mnoho-
násobný reprezenta nt  SR 
vo všetkých mládežníckych 

kategóriách. V roku 2019 debutoval ako hráč 
v extraligovom tíme Žiliny. 

Hugo Kyselica (2001) 
ŠPORT: futbal

Minulý rok sa vrátil z viacroč-
ného pôsobenia v prvoligovom 
AS Trenčín do  bánovského 
Spa r t a k u .  Už vo s vojom 
mladom veku patrí medzi opory mužstva 
a zaraďuje sa medzi najlepších ofenzívnych 
hráčov celej súťaže.

Juraj Laco (2000) 
ŠPORT: futsal

Člen futsa lového t ímu FK 
ORION TIP BN (víťaz 2.SLF 
OPEN LIGA 2018/2019), naj-
lepší hráč sezóny 2018/2019,   
člen reprezentačného výberu do 20 rokov vo 
futsale.

Kristián Nguyeň (1997) 
ŠPORT: skateboarding

Vy n i k a jú c e  u m i e s t ne n i a 
n a   m n o h ý c h  s ú ť a ž i a c h , 
za  všetky napríklad 1. miesto 
v  Českom skateboardovom 
pohári, SkateJam a Slovenskom pohári v ska-
teboardingu, kvalifi kácia na najprestížnejšiu 
skateboardovú súťaž sveta SLS StreetLeague.

Martina Šipláková (1985) 
ŠPORT: hádzaná

Dlhoročná opora tímu na poste 
pivota a  krídla. Má výrazný 
podiel na  postupe kolektívu 
do  semif inále Slovenského 
pohára. Po prvej polovici MOL ligy najúspeš-
nejšia exekútorka 7 metrových hodov v súťaži 
s takmer 90 % úspešnosťou. 

V  budúcom čísle Bánovských novín 
22. júna zverejníme nominácie kolektívov. 
Úplný prehľad je k  dispozícii na  stránke 
mesta www.banovce.sk. (MsÚ)

šport, voľný čas 7

Najlepší športovci roka 2019 mesta Bánovce nad Bebravou

Aktuálna prevádzka mestských športovísk

Športový areál v opatere dobrovoľníkov

Prevádzka vnútorných 
telovýchovno - športových 
zariadení bola zakázaná 
nariadením ÚVZ SR dňa 
12.3.2020. Dňa 2. júna 2020 
opätovne ÚVZ SR povolil 
ich otvorenie, avšak hygie-
nické opatrenia je nevy-
hnutné dodržiavať i naďalej. 
Od  3. júna sú mestská 

športová hala a Sokolovňa 
otvorené pre športové kluby 
aj širokú verejnosť. Správa 
majetku mesta ako správca 
týchto zariadení zabez-
peči l pre návštevníkov 
dezinfekciu pri vstupe 
do budovy a zvýšil period-
icitu dezinfekcie sociálnych 
zariadení a šatní. Žiadame 

všet k ých jed not l ivcov, 
športovcov, ale aj športové 
k luby o  dod r ž iava n ie 
aktuálne platných opatrení 
Ú VZ SR pr i ohrození 
verejného zdravia. Zodpo-
vednosť za  dodržiavanie 
hygienických opatrení pri 
skupinových a  hromad-
ných podujatiach nesie ich 

organizátor. Športový areál 
na  sídlisku Dubnička je 
taktiež otvorený pre verej-
nosť.  Plaváreň je otvorená 
od 8. júna, bližšie pokyny 
a otváracie hodiny na www.
plavarenbanovce.sk. Všade 
treba i  naďalej dodržiavať 
aktuálne platné hygienické 
opatrenia.  (MsÚ) 

Akonáhle sa v máji uvoľ-
nili opatrenia pred vírusom, 
dobrovoľníci zo Športovo-
-herného a  outdoorového 
klubu už viackrát pokosili celý 
areál, odstránili nefunkčné 
oplotenie, vykopali stĺpy, 
rozobrali workout a rozpad-
nutú tribúnu, demontovali 
a zozvárali futbalové bránky 
a   p o š k o d e nú l av i č ku , 
vyzametali a  vystierkovali 
dopravné ihrisko, skatepark 
a  chodníky, vytrhali burinu 
spod stromov a živých plotov, 

ostrihali a  ošetrili všetky 
stromy a  živé ploty... Popri 
tom začali púšťať prvých 
športuchtivých návštevníkov. 
V  ďalších májových dňoch 
opäť likvidovali burinu, vyčis-
tili a  vyrovnali 250 metrov 
atletickej dráhy, zmontovali 
futbalové brány, vyrobili pik-
nikové sedenie... a  spoločne 
s  ďalšími dobrovoľníkmi 
vytvorili nový kvetinový 
svahový záhon s  budúcim 
trávnikom a zeleňou. A čo je 
hlavné - v  športovom areáli 

na Dubničke to opäť ožilo... 
Ste srdečne pozvaní! 

 (FB ŠHOK)

Letné tábory CVČ 
sú takmer plné!

P r i   u v o ľ ň o v a n í 
opatrení vlády prišlo aj 
„uvoľnenie“ pre let né 
tábory. Centrum voľného 
času v  Bánovciach nad 
Bebravou, ako sme už 
informovali, plánovaný 
pobytový tábor na  Kysu-
ciach zrušilo. Letné denné 
prímestské tábory, tak tie 
všeobecné, ako aj tanečný, 
výtvarný aj plavecký, sú 
už v  podstate naplnené, 
ostalo len niekoľko voľných 
miest. „Nakoľko ponuka 
p r íme s t ských  táboro v 
bola zverejnená v  januári, 
niektoré tábory sú už vypre-
dané. Už teraz vieme, že 

môžeme ponúknuť 15 miest 
v  trojdňovom v  termíne 
od 1. do 3. júla a desať miest 
v termíne od 13. do 17. júla. 
Všetci rodičia už prihláse-
ných detí budú telefonicky 
kontaktovaní pracovníkmi 
CVČ a zistia reálny záujem 
o tábory. Ak niektorí rodičia 
deti odhlásia, o uvoľnených 
miestach budeme  verejnosť 
informovať cez sociálnu 
sieť,“ informovala Miriam 
K ir ipolsk á ,  r iad ite ľ k a 
CVČ. Zároveň pozý va 
deti a ich rodičov na zápis 
do krúžkov CVČ na budúci 
školský rok, ktorý začína 
od 15. júna!  (ab) 

Informačné centrum 
na námestí ponúka
kopírovanie 
dokumentov
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 Darujem za odvoz kamennú sutinu v Dežericiach, tel. 
kontakt 0949 842 736.
 Hľadám opatrovateľku, môže byť aj dôchodkyňa, 
BN v centre mesta. Tel. 0908 258 308.
 Predám pascu na líšky. Tel. 0949 282 417.
 Kvalitné ruské uhlie, doprava k  Vám domov. Tel. 
0948 343 530.
 Predám súčiastky na Škodovku 100 (aj iné škodovky) 
a kolobežku. Tel. 038/760 5599.
 Predám rekreačnú chalupu postavenú v  r. 1983 
i  s  pozemkom v  obci Kšinná, v  časti Závada pod 
Čiernym vrchom. Tel. 0905 436 497.

INZERCIA

Sme tu pre vás 
v najťažších chvíľach

Zabezpečujeme komplet 
pohrebné služby

non-stop
0911 132 630

vlastná výroba 
živých vencov a kytíc

0914 327 411
pohrebníctvo@tedos.sk

POHREBNÁ 
SLUŽBA

Ponuka práce 
v automobilovom priemysle 
v Bratislave a Trnave
Nástup: IHNEĎ 
Hľadáme pracovníkov na pozície:
- Vodič VZV – základná mzda 920 eur + príplatky
- Manipulant – základná mzda 848 eur + príplatky 
- Montážny pracovník - základná mzda 850 eur 
   + príplatky 
Práca je vhodná pre mužov a ženy. Ubytovanie 
zabezpečené. Pravidelné poskytovanie záloh.
Bližšie informácie: 00421 905 281 763, 0905 452 659

Prvé 
letné 
búrky...

...a tatrováci sa „tešia“ 
z  niekoľkocentimetrového 
b l a ta  n a   park o v i sku . 
A  nielen po  búrke v  stredu 
10. júna, omnoho väčšiu 
„duplu“ dostali aj túto 
sobotu. Nuž... Zodpovední 
za blato sú poľnohospodári, 
čo siali do  svahu kukuricu, 
ale skúsime zistiť, kto v tomto 
prípade financuje čistenie 
cesty a rigolov...  redakcia

 Foto: Martin Tuchyňa


